
GL kiest er dit jaar voor om haar algemene beschouwingen te doen aan de hand van twee 
objecten met misschien weinig in het oog springende allure maar wel van grote waarde en 
voor GL symbolisch  voor wat wij als centrale opdracht zien van ons als gemeentebestuur: 
“een duurzame samenleving waarin iedereen telt”. 

Het eerste object is de kastanjeboom op het Plein in Bergen. In het vroege voorjaar is deze 
oude boom, waarvan de toekomstverwachting nog meer dan 20 jaar is, met wortel en al een
paar meter opgeschoven. Hij moet plaatsmaken voor nieuwe ontwikkelingen, maar hij is ook
gezond en beeldbepalend voor het Plein. En daarom blijft hij. Het was niet zomaar iets voor 
inwoners. De verhuizing bracht veel mensen naar het Plein. Sommige inwoners waren 
ontroerd dat ‘hun’ boom zo gered werd, anderen vonden de kosten voor verplaatsing van 
een enkele boom belachelijk hoog. En nu hij op zijn nieuwe plek staat heeft een inwoner  
tijdens de hete dagen zich persoonlijk ontfermd over het welzijn van de boom. 

Wat we zien in dit voorbeeld is betrokkenheid, veelstemmigheid en de behoefte onder 
inwoners om bij te dragen aan een leefbare omgeving. Dat is precies waar we op inzetten in 
de Kadernota, waarin we ruimte maken voor een communicatiemedewerker op het gebied 
van participatie. Omdat het belangrijk is om alle inwoners en ondernemers de kans te geven 
om mee te denken en bij te dragen aan het versterken van een duurzame samenleving. In 
het voorjaar hebben we als gemeenteraad het voortouw genomen daarin, met de 
organisatie van een dialoogtafel. We kijken uit naar meer bijeenkomsten, zoals deze, waar 
inwoners en andere belanghebbenden hun stem kunnen laten horen. Samen met het CDA 
en de VVD hebben we een motie opgesteld waarin we de communicatiemedewerker een 
duidelijke “hands on” opdracht meegeven. Ga organiseren, ga faciliteren en zoek per 
onderwerp de juiste samenspraakformule.

Een laatste aspect van die symbolische waarde van het verhaal van de kastanjeboom, maar 
zeker niet het minste. Wat het vertelt is dat delen van het verleden van onze gemeente voor 
ons als inwoners zo kostbaar zijn dat we die willen behouden in het heden en mee willen 
nemen naar de toekomst. Dat geldt bij uitstek voor de cultuurhistorie en het erfgoed van 
onze kernen. Als we bedenken dat één ambtenaar met iets meer dan een halve FTE voor 
zoveel verantwoordelijk is dan vindt GroenLinks dat we onze taak als hoeders van onze 
gedeelde geschiedenis niet serieus nemen. In de afgelopen jaren hebben we bouwwerken, 
die we als samenleving als erfgoed beschouwden, zien verdwijnen, wegkwijnen of zo 
aangepast dat de oorspronkelijke sfeer en uitstraling verdwenen is. Willen we verleden met 
toekomst blijven verbinden dan hebben we als huidig bestuur een zorgplicht. Wij kunnen dat
doen door tijdelijk – gedurende twee jaar - een inhaalslag te maken. GroenLinks dient 
daartoe een motie in samen met VVD, CDA, fractieBruin en D66, waarin we 1FTE 
beschikbaar stellen voor een extra ambtenaar voor erfgoed gedurende twee jaar.

En dan dat tweede object met symbolische waarde: de toekomststoel, die de eerste 
kinderburgemeester van onze gemeente samen met andere kinderen heeft gekleurd en die 
bij iedere raadsvergadering aanwezig is. Het is een stoel voor iedereen voor nu en in de 
toekomst. En zo willen wij als GroenLinks onze samenleving ook inrichten, welzijn voor 
iedereen voor nu en in de toekomst. We zijn dan ook blij met de extra aandacht voor 
jongeren, die de kadernota schetst. Hun welzijn staat al langere tijd en zeker sinds corona 
onder druk. We gaan met preventieve interventies aan de slag en GroenLinks ziet daarbij 



mooie kansen voor het grote aanbod aan sport, kunst, cultuur en natuur in en rondom onze 
kernen. Daarbij denken wij dat het IJslandse model een belangrijke inspiratie kan zijn. Deze 
is gebaseerd op het samen optrekken - van scholen, ouders, sportverenigingen, kunst en 
cultuuraanbod en ondernemers ten bate van jongeren.

Tot slot, en eigenlijk hebben we daarin als GroenLinks bereikt waarvoor we jaren hebben 
gestreden, grote aandacht voor het Klimaat. De kadernota geeft daar veel ruimte aan, en 
met name natuurlijk dankzij de financiële impuls vanuit de landelijke overheid. Het 
versterken van de personele capaciteit op het gebied van klimaat, het stimuleren van lokale 
initiatieven van inwoners op het gebied van energiebesparing en duurzame energie opwek; 
het aanjagen van een circulaire economie, met circulair maakonderwijs en natuurinclusieve 
landbouw, klimaatadaptatie in de wijken en duurzame mobiliteit. Dit zijn belangrijke thema’s
voor de komende jaren. En als GroenLinks zijn we blij dat die nu echt op de kaart staan.

Kortom de kadernota geeft voor GroenLinks genoeg aanknopingspunten om erop te 
vertrouwen dat we met elkaar werken aan een duurzame samenleving voor nu en in de 
toekomst. Die aanknopingspunten vinden we ook in ons huidige college waarmee we in een 
goede sfeer mee samenwerken. We zien dan ook met veel  vertrouwen de begroting van 
2024 tegemoet. 

 


